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REVISTA PRESEI 
 

 Olguţa Vasilescu explică cum vor creşte salariile profesorilor de la 1 ianuarie/ Ce lefuri vor avea angajaţii din 
cadrul ministerelor 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a anunţat, duminică seară, cum vor creşte salariile profesorilor de la 1 
ianuarie 2019. Ministrul a prezentant mai multe grafice, iar cea mai mare creştere o vor avea profesorii 
universitari, de peste 600 de lei. 
„Medicii şi asistentele nu vor avea niciun fel de creştere de la 1 ianuarie, pentru că au urcat direct pe grila din 
2022. Creşteri vor fi la celelalte categorii din Sănătate”, a anunţat, duminică seară, Olguţa Vasilescu, la Antena3. 
Potrivit graficelor prezentate de ministrul Muncii, salariile profesorilor vor creşte astfel: 
Profesor cu 25 de ani vechime va avea o creştere de 327 de lei şi va ajunge la 5.376. Profesorii cu studii superioare 
de lungă durată vor avea o creştere de 343 de lei şi vor ajunge la 4.477, iar profesorii debutanţi vor avea o 
creştere de peste 1.400 de lei. Profesorii unievrsitari vor avea un plus de 693 de lei şi vor câştiga 9.289 de lei. 
În ceea ce priveşte asistenţii universitari, aceştia vor beneficia de o creştere de 141 de lei, până la peste 3.700 de 
lei. 
Potrivit ministrului, „multe dintre aceste salarii vor continua să crească până în 2022”. 
Vasilescu: Un consilier grad superior din Ministerul Muncii, creştere de 650 de lei de la 1 ianuarie 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a anunţat duminică seară că un consilier grad superior din cadrul 
Ministerului Muncii va avea o creştere salarială de 650 de lei, de la 1 ianuarie 2019. Concedierile nu sunt excluse. 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a explicat, duminică seară, cum vor creşte salariile în cadrul ministerelor, 
de la 1 ianuarie 2019, dând exemplul Ministerului Muncii. Potrivit graficelor prezentate de ministru, creşterile vor 
fi astfel: 
Consilier grad superior, creştere de 650 de lei până la peste 6.300 de lei. 
La consilieri debutanţi creşterile vor fi de 1.652 de lei. 
Un referent va avea o creştere de 1.400 de lei, până la peste 3.700 de lei, iar un referent debutant va încasa 3.474 
de lei de la 1 ianuarie 2019. Ministrul nu exclude concedierile în cadrul Ministerului Muncii. 
„Sunt posibile concedieri la Ministerului Muncii, am început o reorganizare, dispar jumătate din funcţiile de 
conducere judeţene (...) O mare parte din personalul de care nu mai avem nevoie va fi mutat la casa de pensii”, a 
declarat Olguţa Vasilescu la Antena 3. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Olguţa Vasilescu confirmă: Guvernul va da, în următoarea şedinţă, Ordonanţă pentru salariul minim 
diferenţiat 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a declarat, duminică seară, că Guvernul va da, la următoarea şedinţă, o 
Ordonanţă de Urgenţă pentru schimbarea Codului Muncii, astfel încât salariul minim să fie diferenţiat în funcţie 
de studii. 
„La următoarea şedinţă de Guvern, săptămâna viitoare, vom avea o Ordonanţă de Urgenţă de modificare a 
Codului Muncii. În Codul Muncii se vorbeşte de salariul minim, dar nu de salariul minim diferenţiat în funcţie de 
studii. Primul pas este modificarea Codului Muncii. După ce se modifică, vom veni cu hotărâre de Guvern”, a 
declarat, dumincă, Olguţa Vasilescu. 
Potrivit ministrului, salariul minim pe economie ar urma să crească de la 1 ianuarie la 2.080 de lei şi respectiv 
2.350 de lei pentru cei cu studii superioare 
„De la 1 ianuarie ar urma să fie salariu minim pe economie 2.080 de lei, iar salariul minim pentru cei cu studii 
superioare 2.350 de lei şi pentru cei care au minim 15 ani vechime, tot 2.350 de lei”, a anunţat Olguţa Vasilescu, la 
Antena 3. 
(Sursa: Antena 3) 
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 Se anunţă disponibilizări în rândul bugetarilor. Ministrul Muncii: 'Sunt foarte multe scheme de personal 
umflate' 
Ministerul Muncii va fi în şomaj tehnic în următorii doi ani, pentru că am aplicat toate măsurile din programul de 
guvernare, şi, de asemenea, am început o procedură de reorganizare a acestuia şi dispar jumătate din funcţiile de 
conducere judeţene, a declarat, duminică seara, ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, potrivit Agerpres. 
Aceasta a admis că este foarte posibil ca în viitor să se facă disponibilizări la nivelul aparatului bugetar, întrucât 
sunt "foarte multe scheme de personal umflate". 
"Este foarte posibil (să se facă reduceri de personal - n. r.) şi e normal să fie aşa pentru că sunt foarte multe 
scheme de personal umflate. Şi am spus-o şi când eram primar că, dacă mâine pleacă jumătate din primărie, nu se 
cunoaşte", a spus ministrul, la Antena 3.  
Întrebată dacă acest lucru este valabil în toate primăriile, ea a răspuns: "Depinde. În primăriile mari, în principiu 
da. În primăriile mici, de la sate, unde sunt deja 11 angajaţi, este foarte greu şi să lucrezi aşa".  
Şeful de la Muncă a precizat că a început o procedură de reorganizare la nivelul ministerului pe care îl conduce.  
"Sigur că sunt posibile (disponibilizări în zona aparatului de stat - n. r.). De altfel, eu am început o procedură de 
reorganizare pe Ministerul Muncii. Aşa cum ştiţi, sunt patru entităţi în subordinea Ministerului Muncii în judeţe şi 
sigur că de acolo ne este foarte simplu să facem o reorganizare noi în minister. O dată, dispar jumătate din 
funcţiile de conducere judeţene - e normal să fie aşa - adică, în loc să ai patru entităţi, poţi să ai două cu acelaşi 
număr de personal, dar cu funcţiile de conducere la jumătate, şi, în plus, noi avem cam 1.500 de persoane care 
trebuie să fie angajate la Casa Naţională de Pensii pentru a putea să recalculeze Legea pensiilor şi atunci mare 
parte din personalul de care nu mai avem nevoie în anumite astfel de entităţi îl vom redirecţiona spre Casa 
Naţională de Pensii", a explicat ea.  
În altă ordine de idei, Lia Olguţa Vasilescu a menţionat că ea nu ştie despre vreo eventuală mutare a sa de la 
Ministerul Muncii, în urma viitoarei remanieri.  
"Am văzut şi eu în presă, am vorbit cu mai mulţi jurnalişti, i-am întrebat la câte ministere mă mai mută, că eu nu 
am niciun fel de indicii despre acest fapt. Sincer, cu mine nu a vorbit nimeni nimic până în acest moment de vreo 
mutare de la Ministerul Muncii. Ceea ce este foarte adevărat este că în următorii doi ani la Ministerul Muncii va fi 
şomaj tehnic pentru că noi am aplicat toate măsurile din programul de guvernare. La ora actuală mai sunt măsuri 
parţiale care sunt condiţionate de venirea banilor.... Vă spun că până la sfârşitul anului toată partea de legislaţie 
pe Ministerul Muncii se termină cu Legea asistenţei sociale", a subliniat ministrul. 
Întrebată dacă va avea loc o remaniere a Guvernului Dăncilă şi dacă vor pleca mulţi dintre miniştri, Lia Olguţa 
Vasilescu a răspuns: "100% va fi remaniere".  
"Eu m-am uitat pe programul de guvernare pe care l-au transmis mare parte din colegii noştri la Guvern. Sunt 
lucruri extraordinare care s-au făcut în aceşti ani şi despre care nu vorbeşte nimeni. Din păcate, avem mulţi 
miniştri care nu au comunicat, dar care au făcut, şi-au îndeplinit măsurile. Sunt sute de şcoli construite în România 
începând din ianuarie 2017, cămine culturale, mii de kilometri de drumuri şi nu se vorbeşte despre aceste lucruri. 
Dacă mă uit la tv la colegul dvs. Radu Tudor o să aflu că nu s-a făcut nicio şcoală în România. Îi spun eu că numai 
Ministerul Agriculturii a făcut 300 de şcoli prin PNDR. Nu mai vorbesc de ce s-a întâmplat pe Ministerul Dezvoltării 
sau pe Ministerul Educaţiei", a susţinut aceasta.  
În opinia sa, Guvernul are o problemă de comunicare.  
"Avem o problemă de comunicare şi ieri îmi spunea un parlamentar liberal că dacă voi aţi comunica tot ce faceţi, 
aţi şti să comunicaţi, 20 de ani n-aţi mai pleca de la guvernare", a mai spus ministrul Muncii. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 O. Vasilescu: Legea offshore a trecut într-o variantă de care nu sunt foarte mulţumită. Cred că nici foarte 
mulţi colegi din PSD 
Legea offshore a trecut într-o variantă de care eu personal nu sunt foarte mulţumită şi cred că nici foarte mulţi 
colegi de-ai mei din PSD, întrucât varianta prezentată de Liviu Dragnea era într-adevăr aducătoare de mari 
beneficii statului român, însă în momentul în care nu ai 50% plus 1 trebuie să pleci urechea şi la ceea ce vor colegii 
de guvernare, a declarat, duminică seara, ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu. 
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Plenul Camerei Deputaţilor a adoptat săptămâna trecută proiectul legii offshore, cu 170 de voturi "pentru", 3 
''împotrivă'' şi o abţinere. FOTO: Getty Images 
"Vă daţi seama că şi în interiorul partidului nostru de multe ori sunt discuţii şi nu suntem întotdeauna toţi de 
acord, pentru că partidele sunt nişte organisme vii. Noi avem experienţa de la Legea offshore cu ALDE, când 
varianta cu care venise PSD-ul, din punctul meu de vedere, era cea mai bună şi statul român ar fi avut într-adevăr 
de câştigat din aplicarea acestei legi. Vă aduceţi aminte că a trebuit două săptămâni să retragem legea, să o 
întoarcem din nou la comisie, pentru că ne-am dat seama că nu avem numărul necesar de voturi ca să o trecem în 
varianta PSD-ului şi atunci a ieşit în...", a spus Vasilescu, la Antena 3, răspunzând unei întrebări referitoare la ce se 
întâmplă în interiorul Coaliţiei PSD-ALDE. 
Întrebată dacă varianta în care a trecut Legea offshore e bună sau rea, Lia Olguţa Vasilescu a răspuns: "În opinia 
mea, cea mai bună variantă era cea a PSD-ului, din care statul român într-adevăr câştiga". 
La întrebarea dacă PSD se simte şantajat de partenerul său de Coaliţie, ministrul Muncii a admis că "în momentul 
în care nu ai 50% plus 1 trebuie să pleci urechea şi la ceea ce vor colegii de guvernare". 
"De multe ori au proiecte de lege obiective şi foarte bune, ca dovadă că nu am avut niciun fel de problemă să 
trecem aceste proiecte de lege. Alteori, nu suntem foarte mulţumiţi de varianta negociată", a adăugat ea. 
De asemenea, întrebată de moderatorul emisiunii cât de dese sunt în ultima vreme cazurile în care PSD nu este 
mulţumit de varianta negociată, şeful de la Muncă a spus: "Cea mai importantă este Legea offshore-ului". 
"A trecut într-o variantă de care eu personal nu sunt foarte mulţumită şi cred că nici foarte mulţi colegi de-ai mei 
din PSD, pentru că varianta prezentată de Liviu Dragnea era într-adevăr aducătoare de mari beneficii statului 
român", a subliniat ministrul. 
Ce prevede legea offshore, în forma adoptată de plenul Camerei Deputaţilor 
Plenul Camerei Deputaţilor a adoptat săptămâna trecută proiectul legii offshore, cu 170 de voturi "pentru", 3 
''împotrivă'' şi o abţinere. 
"Impozitul asupra veniturilor suplimentare offshore (...) se calculează prin aplicarea unuia sau unor procente de 
calcul, după caz, asupra veniturilor suplimentare obţinute din vânzarea gazelor naturale extrase din perimetrele 
offshore, aşa cum acestea sunt determinate potrivit Anexei nr. 2 care face parte integrantă din prezenta lege, 
impozit din care se deduce valoarea investiţiilor în segmentul upstream. Impozitul asupra veniturilor suplimentare 
offshore ţine seama de preţul de referinţă stabilit de ANRM pentru calculul redevenţelor. Tranzacţiile desfăşurate 
sub preţul de referinţă se impozitează la preţul de referinţă. Procentele de calcul al impozitului se calculează pe 
baza preţurilor de vânzare a gazelor naturale practicate de către titularii de acorduri petroliere referitoare la 
perimetre petroliere offshore pe baza grilei de preţuri ajustate anual începând cu 1 ianuarie 2019 cu indicele 
anual al preţurilor de consum, după cum urmează: 30% din venitul suplimentar pentru preţurile de până la 85 
lei/MWh inclusiv, 15% din veniturile suplimentare obţinute în urma practicării unor preţuri mai mari decât 85 
lei/MWh şi mai mici sau egale cu 100 lei/MWh, 30% din veniturile suplimentare obţinute în urma practicării unor 
preţuri mai mari decât 100 lei/MWh şi mai mici sau egale cu 115 lei/MWh", se arată în proiectul de lege. 
Conform acestuia, limita maximă a deducerii investiţiilor în segmentul upstream nu poate depăşi 30% din totalul 
impozitului pe veniturile suplimentare offshore. 
Sumele datorate de titularii de acorduri petroliere referitoare la perimetrele offshore ca impozit asupra 
veniturilor suplimentare se colectează într-un cont special, utilizat pentru finanţarea şi extinderea reţelelor de 
distribuţie a gazelor naturale şi a racordurilor la sistemul naţional de transport gaze naturale, precum şi pentru 
finanţarea altor investiţii stabilite prin hotărâre a Guvernului, mai prevede proiectul. 
Deputaţii au adoptat, în plen, şi un amendament al PNL la proiectul legii offshore potrivit căruia titularilor 
acordurilor petroliere aflate în curs de executare li se aplică regimul fiscal specific destinat activităţii de explorare, 
dezvoltare, exploatare şi abandonare, desfăşurate în baza acordurilor existente la data intrării în vigoare a actului 
normativ. 
Camera Deputaţilor este for decizional pentru acest proiect. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Teodorovici: Săptămâna viitoare va fi o discuţie tranşantă la ANAF / Măsurile pot fi de orice fel 
Eugen Orlando Teodorovici, ministrul Finanţelor Publice, a anunţat, că, săptămâna viitoare, va fi analizată 
activitatea Agenţiei Naţionale de Administrare Fiscală (ANAF), iar măsurile luate pot fi chiar de demitere a unor 
angajaţi, inclusiv a şefului ANAF, dacă nu sunt schimbate anumite lucruri. 
„Discuţiile se poată foarte clar. Au mai fost, şi săptămâna trecută, discuţii la Ministerul de Finanţe, pe anumite 
întârzieri, fie ale ANAF-ului, fie a părţii de Vamă, fie alte astfel de activităţi. Discuţia de săptămâna viitoare se va 
lăsa şi cu anumite astfel de măsuri (n.red. - demiteri), pentru că, repet, ANAF-ul are un plan de realizat”, a afirmat 
Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor Publice, într-o intervenţie telefonică la România TV, întrebat ce efecte pot 
fi ca urmare a discuţiei pe care o va purta săptămâna viitoare cu oficialii de la Fisc. 
În acest context, oficialul de la MFP a negat că ar fi cerut Fiscului să-şi intensifice numărul şi intensitatea 
controalelor, în a doua jumătate a acestui an. 
„Am mai auzit că, vezi Doamne, aş fi cerut eu astfel de acţiuni. Nu, ministrul de Finanţe nu se implică, în mod 
direct, în ceea ce înseamnă ANAF, dar poate să aibă discuţii foarte clare cu întreaga conducere. Să spunem, dacă 
managementul acestei agenţii nu este cel corect şi legal sau sunt activităţi nejustificate, pentru că ei consumă şi 
resurse umane şi materiale, pentru chestiuni din acestea mărunte care nu fac decât să creeze nemulţumiri în 
rândul populaţiei şi ştim cu toţii că marile companii...”, a completat Teodorovici. 
Cu toate acestea, în ceea ce priveşte înlocuirea lui Ionuţ Mişa, preşedintele ANAF, ministrul Finanţelor a evitat să 
facă o referire directă la acesta. „Nu, nu anticipez, acum, astfel de măsuri. Repet discuţia va fi una foarte clară şi 
tranşantă. Dacă lucrurile nu se schimbă clar, imediat, în a doua zi, atunci măsurile pot fi de orice fel”, a subliniat 
Teocdorovici. 
În ceea ce priveşte acţiunile nejustificate, demnitarul de la Finanţe s-a referit la faptul că ANAF le trimite solicitări 
de informaţii mirilor privind sumele achitate de aceştia către diverse firme pentru organizarea nunţii. Acesta a 
reamintit că a declarat, de mai multe ori, că ANAF, şi administraţia, în general, mai mult reacţionează, în loc să 
acţioneze în baza legii. 
„Revin (n.red. - Fiscul) după ani de zile, când există riscul să se prescrie anumite evenimente. Ba trimit decizii de 
impunere, ba desfăşoară activităţi în forţă, în ultima clipă. De asta spun că este normal să se ocupe, în special, de 
alte activităţi, de mare amploare, în zona de evaziune, în principal. Spuneam, de foarte multe ori, că aceasta 
perioadă de prescriere de cinci ani de zile ar trebuie să fie mai scurtă, tocmai pentru a obliga ANAF-ul să 
întreprindă acţiuni atunci când se întâmplă aceste activităţi, nu după cinci ani, cu teama de prescriere”, a mai spus 
Teodorovici. 
În cursul lunii octombrie, ministrul Finanţelor a declarat că a propus ca perioada de prescriere să fie de cel mult 
doi ani, pentru că astfel ar putea creşte gradul de colectare a taxelor la bugetul de stat. 
De asemenea, vineri, oficialul MFP, a susţinut, că modul de funcţionare al ANAF va fi modificat, până la finele 
acestui an. „La ANAF, am spus că vreau să implicăm, foarte mult, orice actor din piaţă, că sunt bănci, către care 
putem să delegăm anumite activităţi, că sunt ..., dar nu că iar se ia ideea şi se spune că Teodorovici vrea să 
externalizeze ANAF-ul. Aveţi încredere, până la final de an, veţi vedea concret măsurile acestea. Nu vă spun ce 
vreau să fac, ci le veţi vedea făcute”, a precizat Teodorovici, la gala „Topului Naţional al Firmelor Private din 
România 2017”. 
Ministrul Finanţelor a mai susţinut, vineri, că planul pe care l-a avut ANAF la începutul acestui an este acelaşi, în 
prezent, fiind făcut de cei de dinaintea lui, iar el cere doar îndeplinirea acestuia, dar să se recupereze, până la 
finalul acestui an, ceea ce nu a fost colectat în prima parte a acestui an. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Dragnea şi lideri judeţeni PSD discută la Parlament despre ordinea de zi la Comitetul Executiv Naţional de 
luni/ Vasilescu, despre excluderi din PSD, la CEx: Este foarte posibil 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea discută la Parlament, duminică seara, cu o parte din liderii judeţeni PSD, pe tema 
ordinii de zi a Comitetului Executiv Naţional de luni, au declarat pentru MEDIAFAX surse din partid. 
Potrivit surselor citate, preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a solicitat o „şedinţă pregătitoare” în format restrâns, cu 
o parte din liderii judeţeni PSD. 
Tema discuţiilor de la Parlament este ordinea de zi a reuniunii de luni a Comitetului Executiv Naţional. 
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CExN al PSD va discuta, luni, tot la Parlament, despre înregistrările în care Adrian Ţuţuianu a criticat miniştrii şi 
conducerea partidului. Unii lideri judeţeni invocă posibilitatea excluderii vicepreşedintelui PSD, în timp ce alţii 
îndeamnă la calm. 
Secretarul general adjunct al PSD, Codrin Ştefănescu, a declarat sâmbătă pentru MEDIAFAX că acei lideri care au 
trimis scrisori „de sorginte #rezist” şi au spus că fac parte dintr-un partid de „maimuţe” nu mai reprezintă „poziţia 
unitară a PSD”. 
De asemenea, vicepreşedintele Camerei Deputaţilor, Florin Iordache (PSD), consideră că „mai bine ne despărţim” 
de acei membri care nu respectă votul majorităţii şi l-a nominalizat pe Adrian Ţuţuianu spunând că l-a deranjat 
faptul că vicepreşedintele partidului şi-a criticat colegii. 
Şi vicepreşedintele PSD Gabriel Zetea a declarat joi, pentru MEDIAFAX, că unii preşedinţi de organizaţii judeţene 
cer „vehement” excluderea din partid a lui Ţuţuianu pentru „declaraţii nelalocul lor”. 
Pe de altă parte, preşedintele PSD Vaslui, Dumitru Buzatu, consideră că partidul trebuie să încerce să-i păstreze pe 
liderii care au avut rezultate electorale bune. Într-o declaraţie pentru MEDIAFAX, liderul judeţean social-democrat 
a afirmat, sâmbătă, că el dezaprobă „lichidarea” vocilor critice şi a apreciat că vicepreşedintele PSD Adrian 
Ţuţuianu trebuie acceptat chiar dacă „vorbeşte în plus”. 
Surse din conducerea PSD au declarat, pentru MEDIAFAX, că o variantă luată în calcul este aplicarea unei sancţiuni 
cu suspendarea pentru o perioadă de 3 sau 6 luni din funcţiile deţinute în partid pentru acei lideri care au adus 
prejudicii de imagine formaţiunii. 
Vasilescu, despre excluderi din PSD, la CEx: Este foarte posibil 
Vicepreşedintele PSD Lia Olguţa Vasilescu a declarat, duminică la un post TV, că este foarte posibil ca în şedinţa 
CEx de luni să fie excluderi, precizând că "nu putem accepta să fie şantajaţi de colegi, pentru că sunt supăraţi că 
au pierdut o funcţie". 
"Este foarte posibil (să fie excluderi – n.r.). Nu e vorba de preşedintele PSD dacă mai colaborează bine sau nu. E 
vorba de ce se întâmplă. Nu putem fi şantajaţi de colegi, dacă sunt supăraţi că au pierdut o funcţie. Eu îmi păstrez 
pentru mâine ceea ce vreau să spun într-o şedinţă de partid. Dacă toate discuţiile ar avea loc în interiorul PSD şi s-
ar ieşi cu o soluţie şi ar fi aplicată o decizie, atunci nu ar fi nicio problemă", a afirmat Lia Olguţa Vasilescu, 
duminică seară la Antena 3. 
În opinia acesteia excluderile ar fi necesare. 
Întrebată dacă aceste excluderi ar remedia situaţia şi vânzoleala din partid, Olguţa Vasilescu a spus: "Eu cred că 
da". 
Chestionată dacă vor fi exlcluşi parlamentari PSD sau simpli membri, Vasilescu a replicat: "Nu ştiu dacă este 
important dacă sunt parlamentari sau neparlamentari. Orice vot în Parlament e important, dar când îţi strică 
majoritatea şi nu fac altceva decât împingă şi pe alţii să părăsească partidul sau să împingă împtriva deciziilor care 
se iau în partid, nu cred că ar trebui să avem reţinere din acest punct de vedere. Din discuţiile purtate cu alţi 
parlamentari, se vor îndrepta către PSD mai mulţi parlamentari. Vor veni". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ziua cea mai lunga pentru Dragnea: Sustinatori si protestatari la Inalta Curte, unde e citat azi 
Liderul PSD, Liviu Dragnea, este citat astazi la ora 09:00 in fata Completului de 5 judecatori de la Inalta Curte, care 
trebuie sa judece apelul sau impotriva sentintei de 3 ani si 6 luni de inchisoare pentru instigare la abuz in serviciu 
in dosarul Angajarilor fictive la DGASPC Teleorman. 
Este al doilea termen din apelul declarat de politician. Pe 8 octombrie, Dragnea a cerut ragaz o luna sa-si angajeze 
un aparator. Liderul PSD contesta modul in care au fost formate Completurile de 5 judecatori de la Inalta Curte, 
iar din acest motiv a dat in judecata Inalta Curte si Colegiul de Conducere al acestei instante. 
Ziare.com va prezinta, in format LIVE TEXT, cele mai importante momente si declaratii de la termenul de luni al 
sefului PSD: 
10:06 - Completul de 5 judecatori a amanat dosarele deputatului Octavian Goga (PSD, ex-PMP) - care contesta o 
parte din sentinta definitiva de condamnare cu suspendare - si dosarul fostului primar al orasului Bacau, Romeo 
Stavarache, care contesta o parte din decizia definitiva de condamnare din motive procedurale. 
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Sala de judecata este plina de jurnalisti, avocati si justitiabili. 
09:54 - Inca se discuta procesele in care s-a cerut amanare. Cel al lui Dragnea nu e pe lista, deci cel mai probabil 
astazi se va stabili un program de administrare a probelor: ce martori sau inculpati vor fi reaudiati, daca inculpatii 
vor sa dea declaratii etc. 
09:12 - Procesul lui Dragnea nu a inceput inca. Pana acum magistratii au decis amanarea procesului lui Sebastian 
Ghita cu sefii de parchete si politie din Prahova, pentru 3 decembrie, pentru ca avocatii au cerut sa studieze 
motivele de apel. 
08:58 - In sala de judecata a venit pana la acest moment, dintre inculpati, doar Floarea Alesu, fosta sefa a DGASPC 
Teleorman. 
08:53 - Putin mai departe de tabara sustinatorilor sunt si cativa protestatari, care cer sa nu mai fie tegiversat 
procesul, pentru ca dovezile arata clar, in opinia lor, ca Liviu Dragnea "a furat de la cei mai amarati". 
"Domnul Dragnea trebuie sa plece, nu a facut praf doar justitia, a facut praf intreaga tara, ne face de rusine peste 
tot, am ajuns rasul Europei", spune o doamna din tabara protestatarilor. 
08:47 - In jur de 20 de persoane au venit in fata sediului Inaltei Curti pentru a-l sustine pe Dragnea. 
"Am venit sa aparam presedintele celui mai mare partid din Romania, acest domnul Dragnea", a spus un batran 
venit de la prima ora in fata ICCJ. "El mareste salarii, pensii, ceilalti cand ii auzi 'nu sunt bani, nu sunt bani'", spune 
un altul. 
Sustinatorii spun ca "e nevinovat" si ii ureaza "sa fie puternic". 
Ziua VIP-urilor 
La termenul de luni, Completul de 5 judecatori care-l judeca pe Liviu Dragnea are pe masa dosarele unor persoane 
cunoscute cum ar fi cel al fostului judecator CCR, Toni Grebla - in prezent secretar general al Guvernului, al fostilor 
deputati PSD Cristian Rizea, Constantin Adascalitei si Sebastian Ghita, al fostului ministru al Transporturilor, Relu 
Fenechiu, sau al fostului primar al orasului Bacau, Romeo Stavarache. 
Ziua ce mai lunga: Dupa proces, urmeaza CEx in PSD si explicatii pentru Teleorman Leaks 
Dupa procesul de la Inalta Curte, Dragnea trebuie sa ajunga la reuniunea Comitetului Executiv (CEx) al PSD. 
Aceasta este stabilita la 12:00, iar in sedinta s-ar putea decide excluderea mai multor contestatari ai liderului 
social-democrat. 
In sedinta de luni s-ar putea discuta si despre o eventuala sanctionare a lui Adrian Tutuianu, dupa ce saptamanile 
trecute au aparut inregistrari cu jigniri adresate de acesta unora dintre colegi. 
Presa asteapta ca liderul PSD sa aiba o reactie si in cel mai recent scandal mediatic in care este implicat. Amintim 
ca jurnalistii de la Rise Project au anuntat ca sunt in posesia unei valize cu informatii esentiale din interiorul 
corporatiei Tel Drum, la care procurorii DNA n-au avut acces cand au perchezitionat fizic si informatic sediul 
firmei. 
Rise Project a anuntat ca va incepe sa publice, din aceasta saptamana, o serie de articole bazate pe mii de 
documente financiare, inregistrari, poze despre Tel Drum, dar si aspecte personale despre membrii si partenerii 
corporatiei, generic grupate sub numele #Teleormanleaks. 
Potrivit RISE Project, valiza ar contine, printre altele, un hard negru in care a fost salvat tot continutul de 63,39 GB 
din computerul unui om-cheie de la Tel Drum, pe care s-ar afla 14.800 de foto si video de la evenimentele 
companiei cu personajele gruparii si standardul lor de viata, documente, selfie-uri, capturi de ecran cu discutii. 
De asemenea, in valiza se mai afla o tableta Samsung P1000 Galaxy Tab din 2010 care i-a apartinut directorului 
general Tel Drum, Petre Pitis, care contine peste 1.000 de fotografii din excursii exotice cu anturajul, intamplari 
din firma si momente de familie si agenda cu 980 de numere de telefon stranse in ultimii ani: "Basescu", "Hrebe", 
"Dancila", "Banicioiu", "Pieleanu" etc. Unul se remarca, scris cu pauza intre majuscule: "L I V I U". 
 (Sursa: ziare.com) 
 

 ALDE a depus, la Senat, propriul proiect privind parteneriatul civil 
Doi parlamentari ALDE au înregistrat, la Senat, un proiect de lege privind parteneriatul civil, asumat de partid, act 
normativ care reglementează uniunea între persoanele de acelaşi sex şi nu face o referire explicită la interzicerea 
sau permisiunea ca persoanele de acelaşi sex să adopte copii. 
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Propunerea legislativă a fost depusă pe 2 noiembrie, la cinci zile după ce un proiect legat de parteneriatul civil, 
iniţiat de Florin Manole deputat PSD şi deputatul PNL Ovidiu Raeţchi, a fost înregistrat tot la Senat. Proiectul din 
urmă este semnat doar aleşi de la PNL, UDMR, USR, nu şi de ALDE. 
„Este un proiect pe care am decis să îl asumăm şi l-au iniţiat cei doi colegi. Este bine să avem o dezbatere pentru 
că formula pe care am depus-o noi este foarte uzitată în toată Europa, sunt cupluri care nu doresc să se 
căsătorească, dar îşi reglează situaţia printr-un parteneriat civil, mai ales cea patrimonială”, a declarat, duminică, 
pentru MEDIAFAX, europarlamentarul ALDE Norica Nicolai, despre propunerea legislativă înregistrată la Senat de 
parlamentarii ALDE Andrei Gerea şi Ion Popa.Europarlamentarul ALDE, Norica Nicolai a precizat că proiectul ALDE 
nu este asumat de coaliţia de guvernare. „Dar este foarte bine le dezbatem”, a arătat aceasta. 
În legătură cu proiectul de parteneriat civil înregistrat recent de parlamentari din PSD, UDMR, PNL şi USR, 
europarlamentarul ALDE a spus că „e foarte bine”. „Nu poţi să constrângi pe cineva să aibă aceeaşi părere ca tine. 
Deci noi am depus un proiect, ei un proiect, cu siguranţă cele două proiecte vor fi analizate împreună şi sper să 
iasă un proiect bun şi acceptabil social”, a explicat Nicolai. 
Acesta a adăugat că în proiect nu este prevăzută expres interdicţia sau permisiunea pentru partenerii civili să 
adopte copii pentru că acest subiect trebuie clarificat, dacă este nevoie, în Codul Civil şi în legea adopţiei. 
Deputatul Andrei Gerea şi senatorul Ion Popa, ambii de la ALDE, au înregistrat, pe 2 noiembrie, la Senat, un 
proiect de lege privind parteneriatul civil. 
„Parteneriatul civil reprezintă uniunea liber consimţită între două persoane, încheiat în condiţiile legii”, prevede 
proiectul. Astfel, noţiunea de parteneriat civil este definită în proiect drept „uniunea dintre două persoane de sex 
diferit sau de acelaşi sex prin declararea sa în faţa ofiţerului de stare civilă în scopul organizării vieţii private 
comune şi a gospodăririi împreună”. 
De asemenea, este nevoie de întrunirea următoarelor condiţii pentru încheierea parteneriatului civil: partenerii 
au împlinit vârsta de 18 ani; cel puţin unul dintre parteneri este cetăţean român sau este cetăţean străin sau 
apatrid cu reşedinţa în România de cel puţin 1 an; nici unul dintre parteneri nu este căsătorit sau nu a încheiat un 
alt parteneriat civil; partenerii nu sunt rude în linie dreaptă, sau în linie colaterală până la al patrulea grad inclusiv; 
ambii parteneri au capacitate deplină de exerciţiu. 
Parteneriatul civil se încheie prin consimţământ personal, liber şi deplin al fiecărui partener, consemnat în scris 
printr-o declaraţie de parteneriat în faţa ofiţerului de stare civilă. Actul de parteneriat se semnează de ofiţerul de 
stare civilă şi de cei doi parteneri. Parteneriatul se consideră încheiat prin înmânarea certificatului de parteneriat 
civil de către ofiţerul de stare civilă celor doi parteneri. Certificatul de parteneriat civil este actul de stare civilă 
prin care se face dovada încheierii parteneriatului civil în Registrul de stare civilă. 
„Copiii născuţi în cadrul parteneriatului civil sunt consideraţi copii născuţi în afara căsătoriei. Partenerii au 
obligaţia de întreţinere a copiilor celuilalt partener”. De asemenea, la desfacerea parteneriatului civil, cei doi 
parteneri vor decide de comun acord situaţia copiilor născuţi în timpul parteneriatului civil. Dacă cei doi parteneri 
nu se învoiesc asupra situaţiei copiilor născuţi în această perioadă, va hotărî instanţa de tutelă. 
Parteneriatul civil încetează prin decesul sau declararea judecătorească a morţii unuia dintre parteneri. 
Parteneriatul civil se poate desface prin decizia unilaterală a unuia dintre parteneri consemnată în scris de către 
ofiţerul de stare civilă. 
Spre deosebire de propunerea legislativă a lui Florin Manole şi Ovidiu Raeţchi, proiectul ALDE prevede folosirea 
unui interpret autorizat, în cazul în care parteneriatul civil este încheiat între cetăţeni străini sau persoane 
surdomute. 
„La încheierea parteneriatului civil între cetăţeni străini sau între aceştia şi cetăţeni români, dacă nu cunosc limba 
română, precum şi în cazul în care unul sau ambii viitori parteneri sunt surdomuţi, se va folosi intrepret autorizat, 
încheindu-se în acest sens un proces-verbal”, stipulează actul normativ. 
Partenerii au drepturi şi obligaţii egale în cadrul parteneriatului civil şi hotărăsc de comun acord în tot ceea ce 
priveşte parteneriatul. Partenerii îşi datorează sprijin material şi moral reciproc. Partenerii îşi păstrează numele 
avut înainte de încheierea parteneriatului civil. 
Partenerul este asimilat soţului în următoarele materii: moştenirea legală sau testamentară, obligaţia de 
întreţinere, pensia de urmaş şi a altor drepturi în materia asigurărilor sociale, asistenţa socială, asigurările de 
sănătate şi drepturile pacientului, având calitatea de co-asigurat şi de aparţinător, violenţa domestică, justiţie, 
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regimul incompatibilităţilor şi al conflictelor de interese, libera circulaţie a persoanelor, obţinerea cetăţeniei 
române. 
„Cuplurile care au încheiat parteneriate civile în mod legal pe teritoriul altor state beneficiază de recunoaşterea 
statutului lor pe teritoriul României şi de aceleaşi drepturi şi obligaţii ca şi cuplurile care au încheiat parteneriat 
civil în România. Căsătoriile între persoanele de acelaşi sex legal încheiate pe teritoriul altor state beneficiază de 
totalitatea drepturilor şi obligaţiilor pe care le au cuplurile de acelaşi sex care au încheiat parteneriat civil în 
România”, mai prevede proiectul de lege asumat de ALDE. 
Un alt proiect de lege privind parteneriatul civil, care prevede că persoanele de acelaşi sex care încheie un 
parteneriat civil nu vor putea adopta copii, a fost depus în Parlament pe 31 octombrie, proiectul fiind susţinut de 
senatori şi deputaţi din PSD, UDMR, PNL şi USR. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, pe 17 octombrie, că va fi luată o decizie în legătură cu susţinerea şi 
depunerea în Parlament a proiectului de lege privind parteneriatul civil în cadrul următoarei şedinţe a Comitetului 
Executiv Naţional al partidului. 
În schimb, liderul ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, spunea, pe 9 octombrie, la Parlament, că ALDE nu vrea să-şi 
asume „paternitatea” proiectului de lege privind parteneriatul civil, ci doar paternitatea ideii. 
Senatul este primă cameră sesizată pentru acest proiect de lege, Camera Deputaţilor fiind for decizional. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiect de lege: Refuzul de a lucra ca zilier conduce la anularea ajutorului social 
Şase deputaţi PNL au înregistrat, la Senat, un proiect de lege potrivit căruia refuzul persoanelor, care primesc 
ajutor social, de a lucra ca zilieri atrage după sine încetarea acordării venitului minim garantat. 
„În scopul valorificării forţei de muncă locale, primarii au obligaţia să întocmească Registrul Zilierilor, pe baza 
solicitărilor primite de la persoane juridice, persoane fizice autorizate, întreprinderi individuale sau întreprinderi 
familiale sau alţi beneficiari de lucrări în conformitate cu prevederile Legii nr. 52/2011 privind exercitarea unor 
activităţi cu caracter ocazional desfăşurate de zilieri, care au nevoie de forţă de muncă şi funcţionează pe raza 
unităţii administrativ-teritoriale, denumite în continuare beneficiari de lucrări, dar şi a listei cu persoanele apte de 
muncă din familiile beneficiare de ajutor social”, prevede proiectul legislativ iniţiat de cinci şase deputaţi PNL. 
Potrivit propunerii de lege depuse la Senat, persoanele apte de muncă beneficiare de ajutor social sunt obligate 
să se înscrie în Registrul Zilierilor în termen de 10 zile de la data emiterii dispoziţiei de acordare a venitului minim 
garantat de către primar, iar repartizarea activităţilor se realizează de către primar. 
„Persoanele apte de muncă din familiile beneficiarilor de ajutor social care refuză participarea la activităţile 
prevăzute în Registrul Zilierilor pierd dreptul la ajutor social”, prevede proiectul normativ. 
De asemenea, refuzul persoanelor apte de muncă din familiile beneficiare de ajutor social de a se înscrie în 
Registrul Zilierilor conduce la încetarea dreptului de fi beneficiare de ajutor social. 
Persoanele care solicită forţă de muncă pentru desfăşurarea activităţilor se adresează primarului, în scris, 
precizând activitatea ce urmează a fi desfăşurată, numărul de lucrători solicitaţi şi perioada de desfăşurare a 
activităţii. Remunerarea activităţii, norma de lucru, precum şi alte obligaţii şi îndatoriri se stabilesc prin negociere 
directă între beneficiarul de lucrări şi persoana care prestează activitatea, mai prevede propunerea legislativă. 
Potrivit expunerii de motive, statisticile Ministerului Muncii arată că aproximativ 200.000 de persoane au primit 
ajutor social în luna august, iar iniţiatorii consideră că venitul minim garantat „nu este unul consistent”, astfel 
încât spun că prin propunerea legislativă le oferă persoanelor care primesc ajutor social „posibilitatea să câştige 
anumite sume de bani în plus lucrând ca zilieri”. 
Pe 22 octombrie a intrat în vigoare o lege care prevede că refuzul unui loc de muncă atrage încetarea dreptului la 
ajutorul social. 
„Refuzul unui loc de muncă oferit sau refuzul de a participa la serviciile pentru stimularea ocupării forţei de 
muncă şi de formare profesională oferite de agenţiile teritoriale pentru ocuparea forţei de muncă atrage 
încetarea dreptului la ajutorul social”, potrivit proiectului. 
De asemenea, noua lege prevede că „refuzul repetat de două ori al persoanelor apte de muncă în familiile 
beneficiare de ajutor social de a efectua activităţile sezoniere, conduce la încetarea dreptului”. 
Senatul este primă cameră sesizată în cazul proiectului liberalilor, Camera Deputaţilor fiind for decizional. 
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(Sursa: Mediafax) 
 

 Virusul pestei porcine africane nu poate fi oprit. Până acum, despăgubiri de 42 de milioane de euro 
România nu reuşeşte să stopeze epidemia de pestă porcină africană, deşi despăgubirile plătite de stat 
proprietarilor de porci sacrificaţi au adus o gaură în buget de peste 42 de milioane de euro. Bani plătiţi de noi, cu 
promisiunea că vor fi decontaţi cândva de CE, potrivit unui material din Gândul. 
Ultimul bilanţ al epidemiei de pestă porcină africană (PPA), comunicat joi de ANSVSA, arată că sunt afectate 276 
de localităţi din 17 judeţe. Numărul focarelor a crescut la 1.062 (dintre care 15 în exploataţii comerciale). În total 
au fost eliminaţi 356.144 de porci afectaţi de boală. Cinci focare din judeţul Satu-Mare au fost stinse, iar unitatea 
de procesare a cărnii S.C. Carniprod SRL din judeţul Tulcea şi-a reluat activitatea în data de 14 august, se arată 
într-un material al cotidianului Gândul. 
Până la data de 1 noiembrie au fost despăgubiţi 7.785 de proprietari, valoarea totală a plăţilor fiind de 
189.184.220 de lei. Peste 42 de milioane de euro. 
Cel mai proaspăt focar de PPA a fost depistat sâmbătă, într-o gospodărie din satul Independenţa, judeţul Galaţi. 
16 porci au fost sacrificaţi. 
”În acest caz, genomul viral pentru pesta porcină africană a fost detectat în organele analizate de către 
Laboratorul Sanitar Veterinar şi pentru Siguranţa Alimentelor Bacău. În această exploataţie suspectă, ancheta 
epidemiologică este în curs de desfăşurare pentru clarificarea trasabilităţii porcilor. Astfel, CJSU a decis uciderea 
celor 16 porci din exploataţie şi punerea sub supraveghere clinică a suinelor din localitatea Independenţa; 
interzicerea ieşirii din exploataţii a cărnii, a produselor din carne de porc, a furajelor, ustensilelor şi altor obiecte 
susceptibile de a transmite boala; interzicerea ieşirii animalelor din specia suine din exploataţiile suspecte, iar 
pentru celelalte specii doar cu acordul DSVSA; instituirea unei zone de control temporar în jurul p, unde se vor 
aplica măsuri de prevenire a difuzării bolii din focar; amplasarea dezinfectoarelor rutiere la intrarea/ieşirea din 
exploataţia suspectă etc” anunţă Prefectura Galaţi. 
Câteva ore mai devreme PPA fusese confirmată la patru porci dintr-o gospodărie din comuna Negraşi, judeţul 
Argeş. Circulaţia persoanelor, animalelor, a produselor şi a mijloacelor de transport a fost restricţionată. S-au 
stabilit o zonă de protecţie pe o rază de 3 kilometri şi o zonă de supraveghere, pe o rază de 10 kilometri în jurul 
focarului. 
Joi, un focar de PPA a fost confirmat în localitatea Şilindru, judeţul Bihor. 
“În baza buletinului de analiză emis de Institutul de Diagnostic si Sănătate Animală Bucureşti - Laboratorul 
Naţional de Referinţă pentru PPA, în judeţul Bihor a fost confirmat un focar la nivelul unei exploataţii 
nonprofesionale de suine din localitatea Şilindru, comuna Şimian, într-o gospodărie cu 20 capete porcine. Pentru 
a preveni răspândirea bolii, au fost sacrificaţi toţi porcii din gospodăria afectată şi au fost recoltate probe pentru 
examene de laborator de la animalele moarte şi ucise”, anunţă DSVSA Bihor. 
Pe 30 octombrie, a fost confirmat un focar de PPA în satul Secu, comuna Comănicea din judeţul Dolj. Când 
autorităţile sanitar veterinare au venit să omoare porcii, localnicii nu le-au dat voie să intre în sat. Seara au plecat, 
iar când s-au întors, joi dimineaţa, n-au mai găsit nici un porc. Peste noapte, oamenii îi tăiaseră pe toţi. Povestea e 
infirmată, atât de prefect, cât şi de directorul DSVSA Dolj. 
”A fost o revoltă, dar până la urmă, oamenii au conştientizat despre ce e vorba, au conştientizaat pericolul, au 
conştientizat faptul că o să fie despăgubiţi la preţul pieţei. Aseară a început sacrificarea. Au fost sacrificaţi 14 sau 
15 porci, azi dimineaţă (joi - n.r.) la ora 8 s-a reluat procedura de sacrificare. Deci lucrurile au intrat în normal, n-a 
mai fost niciun fel de problemă, decât că am întârziat ca să lămurim oamenii ce şi cum", a explicat prefectul Dan 
Narcis Purcărescu. 
”Am auzit că se spune că n-am mai găsit porci în localitate, dar asta nu ştiu cine a vehiculat-o,” a declarat joi 
Andrei Butaru, directorul DSVSA Dolj. ”Eu sunt aici. Lumea s-a calmat, de fapt s-a calmat de aseară (miercuri seara 
- n.r.). Echipele au lucrat normal aseară până la 20:00, apoi oamenii s-au dus să se culce. Se lucrează, se ucid 
animale, dacă cineva mai încearcă să ascundă câte un animal e pe riscul lui, că e de dosar penal. Asta ar însemna 
să menţinem suspiciunea de boală în continuare. Noi nu putem să fim siguri că problema e rezolvată până nu 
ucidem şi ultimul animal din localitate. Ucidem toate animalele, asta e legea." 
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”Era imperativ pentru România să se fi reuşit prevenirea PPA, fenomen care s-a extins agresiv şi necontrolat. În 
ciuda precedentelor şi a avertismentelor, situaţia ne-a găsit nepregătiţi, încă o dată, în faţa celui mai grav flagel cu 
care s-a confruntat zootehnia românească în ultimii ani,” constată preşedintele Klaus Iohannis, într-un discurs 
ţinut la deschiderea Târgului INDAGRA. ”Sper, pentru viitor, că aceasta va fi o lecţie învăţată, care va conduce la 
acţiuni şi decizii responsabile, astfel încât pagubele să fie evitate, iar resursele bugetare să fie alocate nu pentru 
despăgubiri, ci pentru investiţii." 
Spre norocul nostru, impactul epidemiei de PPA va fi resimţit mai uşor, deoarece România înregistrează cel mai 
bun rezultat agricol din istorie, cu producţii record de grâu şi porumb care plasează cifra de afaceri din agricultură 
aproape de nivelul de 8 miliarde de euro, afirmă un studiu KeysFin. Producţia de grâu este mai mare cu 200.000 
de tone faţă de anul trecut, iar cea de porumb va aduce României titlul de cel mai mare producător european. 
Deocamdată, despăgubirile pentru porcii ucişi din cauza epidemiei de PPA - peste 42 de milioane de euro, până 
acum - le plăteşte statul român. Comisia Europeană a trimis o echipă care a început un audit în Brăila şi Tulcea, să 
verifice legalitatea documentelor. În funcţie de rezultat, Comisia Europeană va decide să aloce României bani 
pentru acoperirea pierderilor. Care vor veni abia începând din 2019. 
Până acum, ministrul Agriculturii Petre Daea n-a obţinut decât promisiuni de la comisarii pentru Agricultură şi 
pentru Sănătate, cu toate că i-a plimbat prin târgurile de toamnă din România. Se apropie Crăciunul, iar românii 
din zonele de care se apropie epidemia de PPA se gândesc tot mai serios să îşi taie porcii cu o lună mai devreme. 
Deşi extremă, soluţia pare potrivită, întrucât nu sunt semne că virusul PPA poate fi oprit în jumătatea de sud a 
României. 
Gândul a realizat o investigaţie jurnalistică pe urmele PPA în România şi a descoperit că, în judeţele din 
Transilvania, virusul a fost stopat imediat după declararea focarului. Prin aplicarea regulilor din manual, ne-a 
explicat toată lumea. E drept, în unele comune din Bihor de exemplu, localnicii şi-au făcut singuri covoraşe 
dezinfectante în faţa porţilor, ceea ce spune multe despre conştientizarea faptului că OMUL este vectorul de 
răspândire a PPA. În Sălaj, virusul n-a apucat să iasă din pădurea în care fusese depistat, la cadavrul unui mistreţ. 
Toată lumea a respectat măsurile de prevenire. 
Din păcate, se pare că în partea de sud a ţării, încă nu se reuşeşte asta. Decât pe alocuri. Ancheta Gândul a aflat 
despre turme de mistreţi nemonitorizate care au adus virusul PPA din Ucraina, despre filtre la ieşirile din localităţi 
cu regim de 8 ore din 24, dar şi despre ferme care au reuşit să creeze coridoare de biosecuritate şi care pierd bani 
chiar dacă PPA nu le-a atacat porcii. 
La jumătatea lunii octombrie, la Crestur, Bihor şi Frecăţei, Brăila au fost aduşi primii purcei santinelă. Au fost 
împărţiţi, câte doi, gospodăriilor unde au fost depistate focare de PPA. După 45 de zile, veterinarii le vor preleva 
probe de sânge şi - dacă vor ieşi negative - se va putea începe repopularea. 
În urma epidemiei de PPA, tot mai multe voci susţin modificarea legislaţiei şi chiar propun interzicerea creşterii 
porcilor în gospodăriile individuale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cum explică şefa Spitalului Universitar lipsa dezinfectanţilor în două cabinete/ Peste 570 de infecţii 
nosocomiale, raportate în 8 luni în insituţie/ SUUB nu are autorizaţie ISU 
Directoarea Spitalului Universitar din Capitală, Adriana Nica, a declarat, duminică, după ce în urma unui control s-
a stabilit că două cabinete nu foloseau dezinfectanţi, că asistentele şefe ale celor două unităţi nu s-au gospodărit 
cum trebuie, iar spitalul era dotat cu aceste soluţii. 
După ce în urma unui control la Spitalul Universitar din Bucureşti s-a constatat faptul că în anumite cabinete din 
Ambulatoriu nu se foloseau soluţii de dezinfectare a instrumentarului, directoarea spitalului spune că de vină 
pentru această situaţie sunt şefele de la cele două cabinete, care nu au cerut din depozit soluţiile necesare. 
„Au fost sancţionaţi cei care aveau responsabilitatea de a aproviziona acele cabinete cu dezinfectanţi. Nu vorbim 
de secţii, ci de două cabinete din Ambulatoriul spitalului, respectiv Medicina muncii şi Psihiatrie. (...) Spitalul era 
aprovizionat cu dezinfectanţi, iar toate cabinetele aveau în dotare aceste soluţii şi le foloseau. Două cabinete nu 
aveau, pentru că nu s-au gospodărit, deşi dezinfectanţii erau prezenţi la nivelul spitalului”, a declarat, duminică, 
Adriana Nica, directoarea SUUB. 
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Aceasta a mai declarat faptul că în momentul în care conducerea spitalului efectuează controale în diferite 
cabinete din Ambulatoriu, angajaţii de acolo s-ar anunţa între ei, astfel încât lucrurile să fie în ordine atunci când 
are loc controlul. 
„Directorul de îngrijiri împreună cu directorul medical merg aproape zilnic şi controlează. Dar ştiţi cum este, când 
se află că intră în Ambulatoriu, deja toată lumea se anunţă. Noi sperăm că nu trebuie să folosim aceşti 
dezinfectanţi doar că se anunţă, ci trebuie să-i folosim conform protocoalelor şi procedurilor, pentru că toţi 
angajaţii sunt instruiţi în acest sens şi semnează că au luat la cunoştinţă”, a mai precizat Nica. 
În ceea ce priveşte sancţiunile împotriva celor două asistente din Ambulatoriu, care nu s-ar fi aprovizionat cu 
dezinfectanţi, DSP le-a amendat cu câte 500 de lei, potrivit Adrianei Nica, iar spitalul le va sancţiona disciplinar, „în 
funcţie de faptele de care sunt acuzate şi sunt responsabile”. De asemenea, spune Nica, cei care se fac 
responsabili de faptul că nu au folosit dezinfectanţi „şi au pus viaţa pacienţilor în pericol vor răspunde chiar penal, 
dacă este nevoie”. 
În vara acestui an, la Spitalul Universitar s-a declanşat un conflict de muncă, prin care mai mulţi angajaţi au 
protestat în faţa unităţii de sănătate, acuzând mai multe nereguli, printre care şi încălcări ale normelor de igienă. 
Ulterior, o asistentă care a intrat în greva foamei a fost concediată din motive disciplinare. Ministerul Sănătăţii a 
trimis la scurt timp Corpul de Control în Spital. 
Realitatea crudă de la Spitalul Universitar: Peste 570 de infecţii nosocomiale, raportate în 8 luni 
Directoarea Spitalului Universitar din Bucureşti, Adriana Nica, a declarat, duminică, că de la 1 ianuarie 2018 până 
la 1 august, în unitatea pe care o conduce au fost raportate peste 570 de infecţii nosocomiale, din aproape 30.000 
de bolnavi trataţi. 
„Există un departament special la nivelul Spitalului Universitar, cu specialişti în epidemiologie, care fac controale 
permanent, conform unui plan zilnic, săptămânal, lunar, trimestrial, pentru a identifica zonele cu risc şi pentru a 
lua măsuri să limităm răspândirea unor bacterii, dacă acestea se constată că sunt prezente într-un anumit loc”, a 
declarat, duminică, Adriana Nica, directoarea SUUB, în contextul în care în luna august s-a descoperit o bacterie 
într-un filtru la o sală de operaţie. 
„Era o bacterie care a fost identificată pe un filtru, dintr-un spălător, dintr-o sală de operaţie dedicată operaţiilor 
cronice. A fost perioada dedicată zilelor libere, începând cu 15 august, iar când se presupunea că trebuie să 
înceapă activitatea în sala respectivă, s-au recoltat probe, aşa se face de fiecare dată. S-a identificat bacteria, s-a 
luat măsura închiderii acelei săli, tocmai pentru a nu răspândi bacteria şi nu s-a operat timp de o săptămână”, mai 
susţine Nica. 
Potrivit şefei SUUB, bacteriile există în toate spitalele mari din lume, sugerând faptul că infecţiile nosocomile sunt 
inevitabile. 
„Bacteriile există. Un pacient aflat într-o stare critică, la terapie intensivă, şi necesită intubaţie şi ventilaţie 
mecanică, în toate cărţile de terapie intensivă scrie că în 48 de ore apare pneumonia asociată ventilaţiei 
mecanice. Da, este considerată o infecţie nosocomială, dar este un rău care apare, însă trebuie să salvăm viaţa 
bolnavului, şi preferăm să-l ţinem intubat şi să facem profilaxie pentru respectivele bacterii, care ştim cu 
precădere că pot ajunge să determine o pneumonie, şi să salvăm bolnavul”, a mai precizat Nica. 
Directoarea Spitalului Universitar a pezentat şi un raport al infecţiilor asociate actului medical (infecţiile 
nosocomiale) depistate în această unitatea medicală. 
„Până la 1 august 2018, de la 1 ianuarie 2018, au fost raportate peste 570 de infecţii asociate actului medical, din 
aproape 30.000 de bolnavi trataţi”, a mai declarat Adriana Nica. 
Spitalul nu are autorizaţie de incendiu ISU. Director: Procedura necesită costuri 
Directorul Spitalului Universitar de Urgenţă din Bucureşti, Adriana Nica, a declarat, dumincă, în cadul unei 
conferinţe de presă, că unitatea medicală pe care o conduce nu are autorizaţie ISU de incendiu, iar „acest demers 
necesită costuri”. 
„Am făcut toate demersurile pentru a obţine fonduri şi pentru a demara acest proces (de obţinere a autorizaţiei 
de securitate la incendiu – n.r.). Pentru că acest spital este construit pe 14 etaje va fi foarte greu să ne raportăm la 
actualele cerinţe. Deci, trebuie găsite nişte modalităţi şi nişte proceduri speciale ca el să fie acreditat. Acest 
demers necesită costuri, iar noi am făcut demersuri în acest sens”, a declarat, dumincă, Adriana Nica, şefa SUUB. 
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În luna februarie a acestui an, un scurtcircuit la un generator a produs un incediu în Spitalul Universitar. Nu au fost 
pacienţi evacuaţi în urma incidentului, însă 20 de angajaţi ai unităţii spitaliceşti s-au autoevacuat. La faţa locului 
au acţionat atunci cinci autospeciale de stingere, o autoscară, un echipaj de descarcerare şi un echipaj SMURD. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Centrul de Soluţionare Alternativă a Litigiilor financiare a primit peste 1.000 de cereri, în 10 luni 
Peste 1.000 de români au depus anul acesta o cerere de conciliere cu banca sau IFN-ul la Centrul de Soluţionare 
Alternativă a Litigiilor în Domeniul Bancar (CSALB), pragul fiind depăşit la data de 30 octombrie 2018. 
„Cel mai probabil, numărul cererilor, până la finalul lunii decembrie 2018, va fi mai mult decât dublul celor 
înregistrate în 2017, când 505 consumatori s-au adresat Centrului de Soluţionare Alternativă a Litigiilor în 
domeniul Bancar”, estimează reprezentanţii Centrului. 
Din totalul cererilor, mai mult de 200 au venit prin aplicaţia online care a devenit operaţională pe site-
ul www.csalb.ro, în urmă cu doar trei luni. 
În urma negocierilor purtate cu băncile, 280 de români au găsit o soluţie la problemele lor, în primele zece luni ale 
anului, faţă de 40 în aceeaşi perioadă din 2017. 
„De la începutul anului, am trecut de 430 de dosare constituite şi am ajuns la 280 de dosare în care consumatorii 
şi băncile au ajuns la o soluţie comună, ceea ce demonstrează o creştere certă a activităţii CSALB şi, implicit, un 
grad de conştientizare şi de interes tot mai mari, la nivelul cetăţeanului, în ceea ce priveşte soluţionarea pe cale 
amiabilă a nemulţumirilor cu băncile”, a declarat Alexandru Păunescu, membru al Colegiului de Coordonare al 
CSALB. 
Prima cerere înregistrată la Centru a fost în martie 2016. 
Consumatorii pot apela la CSALB pentru: popriri asupra sumelor exceptate de la executare; situaţii legate de bani 
alocaţi prin programe finanţate din fonduri europene; plăţi eronate sau probleme cu transferurile bancare; 
desfiinţări de depozite înainte de scadenţă sau alte probleme legate de depozitele bancare; situaţii referitoare la 
asigurări financiar-bancare sau la cardurile de credit. 
Centrul pune la dispoziţie două tipuri de proceduri pentru soluţionarea litigiilor. Prima este propunerea unei 
soluţii (conciliere), procedură care se finalizează după ce părţile au acceptat soluţia propusă de conciliator. Cea 
de-a doua procedură este impunerea unei soluţii (arbitrajul), procedură care se finalizează prin pronunţarea unei 
soluţii care este obligatorie pentru ambele părţi. Procedura este similară celei prevăzute de Codul de procedură 
civilă, însă termenele sunt mai scurte, de maximum 90 de zile şi se pot fixa de comun acord. Părţile nu se pot 
retrage din procedură. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Primele măsuri în scandalul doctoratelor plagiate: Începe evaluarea școlilor doctorale. Care este primul pas 
Școlile doctorale vor fi evaluate după ce în spațiul public au apărut numeroase cazuri de plagiat, unele confirmate 
de forurile de specialitate, primul pas fiind o autoevaluare a fiecărei universități realizată până pe 15 februarie 
2019, potrivit Edupedu.ro. 
Metodologia de verificare este semnată de ministrul interimar al Educației, Rovana Plumb. 
Ulterior autoevaluării, ARACIS sau o agenție străină va evalua fiecare domeniu de studii de doctorat, scrie 
Edupedu.ro. 
Legea din 2011 prevede evaluare din 5 în 5 ani a școlilor doctorale, insa până în prezent nu a fost făcută nicio 
astfel de verificare, desi au fost mai multe cazuri publice privind suspiciuni de plagiat. 
Pe viitor, pentru menținerea acreditprii, fiecare școală doctorală trebuie să fie evaluată din 5 în 5 ani. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Autostrada Urbană este aproape gata 
Autostrada Bucureşti-Ploieşti pare că va intra, în sfârşit, în Capitală. Autorităţile vor să inaugureze cei 3 kilometri 
de la intrarea în Bucureşti, prin cartierul Pipera, chiar de 1 decembrie. Până atunci, se fac ultimele pregătiri. La 
această bucată de drum s-a lucrat foarte încet. Au fost nu mai puţin de 4 amânări ale termenului final. 
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Segmentul de drum dintre Şoseaua Petricani şi Voluntari, de trei kilometri, este practic continuarea autostrăzii 
Ploieşti-Bucureşti. 
Autostrada A3 va intra în cartierul Floreasca din Capitală, prin Şoseaua Fabrica de Glucoză şi se lucrează intens 
pentru ca totul să fie gata de 1 decembrie, când va avea loc inaugurarea oficială, spun autorităţile. Însă cu o 
condiţie, spun reprezentanţii Companiei de Drumuri - vremea trebuie să ţină cu constructorul celor 3,3 kilometri 
de şosea care fac legătura între autostrada spre Ploieşti şi Bucureşti. Porţiunea a costat aproape 130 de milioane 
de lei, finanţarea fiind asigurată de la bugetul de stat. 
Alin Șerbănescu, purtător de cuvânt CNAIR: În acest moment, stadiul fizic este de 93%. Practic, mai sunt lucrări 
minime de făcut. Totul depinde de mobilizarea constructorului. 
Autostrada Urbană este aproape gata, însă pentru ca pre-recepţia ei să poată avea loc în 15-20 de zile, aşa cum 
vor autorităţile, muncitorii trebuie să mai monteze parapeţii şi să delimiteze benzile pe sens prin marcaje. 
Contractul pentru această bucată de drum a fost semnat în 2008. Şase ani mai târziu a fost reziliat pentru că a 
crescut costul după ce autorităţile au cerut 3 benzi pe sens în loc de două. În primăvara lui 2015, a fost reluată 
licitaţia, iar câteva luni mai târziu a fost semnat un nou contract. Până la începerea efectivă a lucrărilor a mai 
trecut un timp. Cei puţin peste trei kilometri de şosea de mare viteză ar fi trebuit să fie gata în noiembrie anul 
trecut. Până acum, însă, recepţia lucrărilor a fost amânată de patru ori. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Primarul General, Gabriela Firea, pleacă astăzi într-o vizită oficială la Madrid 
Primarul General, Gabriela Firea, face, începând de luni, o vizită oficială în capitala Spaniei, Madrid, la invitaţia 
omoloagei sale, Manuela Carmena Castrillo. 
Conform unui comunicat al PMB, cei doi edili vor semna un Memorandum de cooperare între cele două oraşe în 
domeniile: dezvoltare durabilă, infrastructură, educaţie, cultură şi turism. 
„Un oraş cu aproape 4 milioane de locuitori, aşa cum este Madridul, care a reuşit în doar câţiva ani să rezolve, 
printr-o strategie clară, problemele de trafic şi să implementeze cu succes proiecte de tip smart city, reprezintă un 
model administrativ pentru capitală României. Îmi doresc să punem bazele unei colaborări pe termen lung, 
beneficiind de expertiză specialiştilor madrileni, nu numai în ceea ce priveşte problemă traficului, ci şi în alte 
domenii precum educaţie, urbanism sau cultura”, a declarat Gabriela Firea, citată în comunicat. 
Gabriela Firea va avea, de asemenea, o serie de întrevederi cu experţi din cadrul Primăriei oraşului Madrid pe 
probleme de smart city şi infrastructură, precum şi cu reprezentanţii unor companii de urbanism cu care va 
aborda subiecte precum planificarea urbană – modele de guvernantă urbană. 
În cadrul aceleiaşi vizite, primarul general va participa şi la deschiderea Forumului Mondial privind violenţă urbană 
şi educaţia pentru convieţuire şi pace şi se va întâlni cu preşedintele Comunităţii Madrid, Ángel Garrido. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 BREXIT: Grupurile de afaceri din Marea Britanie cer un nou referendum/ Avertisment asupra efectelor 
"devastatoare" 
Liderii grupurilor de afaceri din Marea Britanie cer Guvernului de la Londra organizarea unui referendum pe tema 
condiţiilor ieşirii ţării din Uniunea Europeană, lansând un avertisment asupra efectelor "devastatoare" pe care le 
poate genera Brexit. 
Într-o scrisoare publicată de Sunday Times, peste 70 de oameni de afaceri avertizează asupra efectelor grave ale 
unei eventuale ieşiri din UE fără un acord adecvat privind viitoarele relaţii bilaterale. Săptămâna viitoare, 
semnatarii vor lansa campania "Comunitatea de afaceri vrea un nou referendum". 
Scrisoarea a fost semnată, printre alţii, de John Nelson, fost preşedinte al filialei londoneze a Băncii Lloyds, de 
lordul Paul Myners, fost preşedinte al grupului Marks & Spencer, de Martha Lane Fox, fondatorul companiei 
Lastminute.com, şi de Richard Reed, cofondatorul Innocent Drinks. Printre semnatari figurează şi James Daunt, 
directorul Waterstones, precum şi Justin King, fost director al firmei Sainsbury's, informează Financial Times şi The 
Guardian. 
"Comunitatea de afaceri a primit promisiunea că, în cazul în care se va decide ieşirea din UE, relaţiile comerciale în 
spaţiul comunitar vor continua să fie fără probleme şi vom avea stabilitate în privinţa viitoarelor relaţii. În pofida 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
eforturilor premierului, propunerile discutate de Guvern şi de Comisia Europeană sunt insuficiente şi nu se 
apropie de actualele relaţii. Starea de incertitudine din ultimii doi ani a generat deja reducerea investiţiilor, 
situaţie care face ţara noastră mai săracă. În acest context, ne confruntăm fie cu o ieşire în necunoştinţă de cauză 
din UE, fie cu un Brexit dur şi devastator. Dat fiind că aceste variante nu au figurat pe buletinul de vot din 2016, 
credem că este necesar ca acordul final să fie supus votului poporului", afirmă oamenii de afaceri. 
În octombrie, sute de mii de persoane au manifestat la Londra pentru a cere organizarea unui nou referendum pe 
tema apartenenţei Marii Britanii la Uniunea Europeană. 
Guvernul Theresa May a exclus în mai multe rânduri organizarea unui nou referendum, argumentând că s-a decis 
clar în 2016. În referendumul din 2016 britanicii s-au pronunţat la limită (52%-48%) în favoarea Brexit. 
Un purtător de cuvânt al Downing Street a reiterat acest mesaj duminică, potrivit FT: "Premierul a transmis clar, 
nu va exista un nou referendum. Am avut referendum, în iunie 2016". 
Guvernul Theresa May este contestat puternic din cauza negocierilor pe tema Brexit, care până acum nu au 
produs niciun rezultat concret. Fostul premier Tony Blair a cerut amânarea ieşirii Marii Britanii din Uniunea 
Europeană pentru a putea prelungi negocierile şi a obţine un acord favorabil. Tony Blair, un politician laburist, a 
subliniat că, oricum, "decizia finală" privind Brexit trebuie să le aparţină alegătorilor. 
(Sursa: Mediafax) 
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